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Ședința a fost deschisă și prezidată de către domnul Constantin Dolachi – Pelin, 
Subprefect. 
Domnul Subprefect a supus spre aprobare minuta ședinței din luna iulie 2024 și 
propunerile de pe ordinea de zi, respectiv: 

1. Deblocarea posturilor în cadrul spitalelor din subordinea Consiliului Județean Iași – 
subiect propus de Confederația Naţională a Sindicatelor Libere din România Frăţia – Filiala Iaşi. 

2. Diverse. 
Membrii comisiei de dialog social Iași au aprobat minuta ședinței din luna iulie 
2024 și ordinea de zi a ședinței lunii august 2024. 
 
SUBIECTUL NR. 1 DE PE ORDINEA DE ZI 
1. Deblocarea posturilor în cadrul spitalelor din subordinea Consiliului Județean 

Iași – subiect propus de Confederația Naţională a Sindicatelor Libere din România Frăţia 
– Filiala Iaşi. 

Iulian Cozianu, Confederaţia Naţională a Sindicatelor Libere din România 
(C.N.S.L.R. Frăţia Iași) 

- Având în vedere faptul că solicitările cu privire la deblocarea posturilor, transmise în 
anul 2023 de spitale către Consiliul Județean Iași, conform prevederilor OUG 
115/2023, nu au fost soluționate și mai mult decât atât nu s-a primit niciun răspuns 
până în prezent, am solicitat convocarea Comisiei de Dialog Social din cadrul 
Instituției Prefectului – Județul Iași în speranța găsirii unor soluții. 

- În anul 2024, conform Ordonanței 115, posturile care se vacantează pot fi scoase la 
concurs cu aprobarea ordonatorului principal de credite, dacă există și prevedere 
bugetară. Cu toate acestea, Consiliul Județean Iași nu a aprobat în acest an 
scoaterea la concurs de posturi vacantate, deși spitalele au făcut solicitări pentru 
brancardieri, infirmiere, electricieni și bucătari. 

- De exemplu, există cazuri în care nu sunt infirmiere pe toate secțiile în tura de 
noapte. Cel mai mare deficit e la personalul auxiliar, iar pacientul are cel mai mult de 
suferit. Sunt ture în care este o infirmieră la câteva secții sau nu este deloc pe timp 
de noapte. Toată munca medicului este în zadar în astfel de situații, întrucât pacientul 
are nevoie și de îngrijire în urma intervențiilor efectuate. 

- De asemenea, sumele acordate de către Casa Județeană de Asigurări de Sănătate 
Iași, pentru creșterile salariale prevăzute pentru personalul medical de OUG 19/2024, 
nu au fost introduse în bugetele de venituri și cheltuieli ale unităților sanitare și ale 
Consiliului Județean, majorările acordându-se în prezent prin mutarea unor sume din 
bugetul de pe trimestru IV în trimestrele II și III. 

- Menționez faptul că lipsa rectificării bugetelor spitalelor cu introducerea creșterilor 
salariale, poate duce în cel mai scurt timp la blocaje în ceea ce privește plata 
salariilor. 

- Am solicitat în nenumărate rânduri o întâlnire cu conducerea Consiliului Județean Iași, 
dar nu am primit niciun răspuns. 



 
Felician Petrea, Consiliul Județean Iași 

- Vreau să vă asigur că nu este vorba de nicio rea voință din partea Consiliului 
Județean Iași. 

- O să verific adresele pe care le-ați trimis și motivele pentru care nu ați primit răspuns.  
- Referitor la ceea ce ați menționat despre sănătate și buget, au avut loc discuții pe 

această temă, situația a fost rezolvată, iar într-una din ședințele următoare se va vota 
deblocarea posturilor. 

Lucian Ghiță, Confederaţia  Naţională Sindicală Cartel Alfa – Iași 
- Insist pe subiectul abordat în ședința trecută referitor la amenajarea zonei de la 

periferia Iașului. Lipsa trotuarelor este un real pericol pentru foarte mulți angajați. 
Nu există drum de acces spre stație. 

 
ÎNCHIDEREA ȘEDINȚEI 
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